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§ 149  

Anmälningar 

Beslut 
Det fanns inga anmälningar till mötet. 
 
- - - - - 
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§ 150  

Delegationsbeslut 

Beslut 
Det fanns inga delegationsbeslut till mötet. 
 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2009/482-251 

Exploateringsavtal för detaljplan för Danvikshem, 
Sicklaön 37:42 m.fl. fastigheter på Västra Sicklaön 
Antagande 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet bordläggs med hänvisning till 
stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 
exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 
 

Ärende 
I ärendet Detaljplan för Danvikshem, Sicklaön 37:42 m.fl. fastigheter på Västra Sicklaön,  
§ 121, har stadsutvecklingsutskottet beslutat att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att anta planförslaget med undantag för platåområdet med parvillorna 
och parkeringsplatsen för fastigheten Sicklaön 37:46. Det innebär att exploateringsavtalet 
måste omarbetas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 126 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 119 
Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2014 

a-k Avtal med HSB Bostad och HSB Ekonomisk förening, med bilagor 
1 a-i Avtal med Stiftelsen Danviks hospital, med bilagor 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 126 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 119 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade att återremittera förslagen till 
exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkande att ärendet bordläggs med hänvisning till 
stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 
exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 1996/82-214 

Detaljplan för Danvikshem, Sicklaön 37:42 m.fl. 
fastigheter på Västra Sicklaön 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet bordläggs med hänvisning till 
stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 
exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 

Ärende 
Förslaget till detaljplan för Danvikshem innebär att området kan kompletteras med ca 100 
nya lägenheter i bostäder för åldersgruppen 55+, 8 lägenheter i parhus och 30-60 nya 
platser i gruppboende. Östra Finnbodavägen rustas upp och byggs ut med kommunalt VA 
och gångbana. Värdefull kulturmiljö, naturmark och landskapsbild skyddas och bevaras. 
 
Ett detaljplaneprogram antogs av kommunstyrelsen i maj 2004 och samtidigt fattades 
beslut om att påbörja planarbete för delområde Danvikshem. Ett första samråd kring 
detaljplan hölls kring årsskiftet 2005-2006. Länsstyrelsen hade synpunkter på att 
bebyggelsen i den östra delen kunde innebära skada på riksintresset. De boende var kritiska 
till exploateringsgraden och tillgången till rekreationsytor. Efter samrådet avbröts 
planarbetet, på markägarens begäran. Det var en följd av att områdesnämnden Sicklaön 
beslutat om en ny inriktning med en lägre exploateringsgrad. 
 
Planarbetet återupptogs igen under 2009. Ett andra samråd hölls hösten 2011 med en 
betydligt lägre exploateringsgrad och större hänsyn till riksintresset för kulturmiljön. Efter 
samrådet skedde en rad revideringar, bland annat sänkes de Södra husen en våning. 
Detaljplanen ställdes ut mellan den 20 februari 2013 och 22 mars 2013. Under utställningen 
kom 19 yttranden in. Myndigheter och kommunala nämnder har inga invändningar medan 
boende i närområdet fortfarande har invändningar främst mot ny bebyggelse på platån och 
vid Övre Varis. Några förändringar av planförslaget har inte genomförts efter utställningen. 
I planhandlingarna har endast några mindre redaktionella ändringar gjorts. 
 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har tillstyrkt planförslaget och föreslår att 
kommunfullmäktige planförslaget antas. Detaljplanen bedöms inte innebära betydande 
miljöpåverkan.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 127 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 120 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 170 
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Planenhetens tjänsteskrivelse den 22 maj 2013 
Utlåtande 
Detaljplanekarta, 2 delar 
Planbeskrivning 
Genomförandebeskrivning 
Miljöredovisning 
Gestaltningsprogram 
 
Till denna tjänsteskrivelse fogas karta samt översikt över kommunala beslut, se nedan. 
Tryck på länken nedan eller gå in på hemsidan där handlingar som hör till ärendets tidigare 
skeden finns: 
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.asp
x   

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 127 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 maj 2014 § 120 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget med undantag för 
platåområdet med parvillorna och parkeringsplatsen för fastigheten Sicklaön 37:46. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2013 § 170 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 
kommunfullmäktige att planförslaget antas. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkande att ärendet bordläggs med hänvisning till 
stadsutvecklingsutskottets beslut den 13 maj 2014 återremittera förslagen till 
exploateringsavtal för omarbetning i enlighet med det reviderade planförslaget. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/sickla_karta/danvikshem/Sidor/default.aspx
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”Det är anmärkningsvärt att ärendet återigen finns på kommunstyrelsens dagordning. 
KSSU har fattat beslut om återremittering av exploateringsavtalet och det är ett märkligt 
beteende att fortsätta ta upp denna punkt utan att respektera det fattade beslutet. Vidare 
tycker vi att det är imperativt att allt underlag är med och är väldigt förvånade att 
protokollet från KSSU med detta beslut inte följde med i underlaget, och ser framemot 
bättring av detta.” 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2014/351-011 

Förslag till lokala miljömål för Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar lokala miljömål enligt 
Alliansmajoritetens förslag inkl de ändringar som presenteras separat. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande.  
 
Stadsledningskontoret får i uppdrag att, senast till årsskiftet 2014-2015, återkomma med en 
analys av miljösituationen i Nacka där status och utvecklingen över tid beträffande de sex 
valda målen beskrivs. De bör även relateras till miljömål som finns i andra kommuner och 
till de regionala miljömålen. På samma sätt som gjorts kring klimatet i det särskilda 
klimatprogrammet ska också strategier för det vidare arbetet presenteras, där också sikte tas 
på år 2030. Inriktningen är att det ska finnas etappmål för varje strategiskt mål. De 
strategiska mål och etappmål som nu slås fast behöver därför revideras och kompletteras. 
Stadsledningskontoret ska stödja och samordna nämndernas arbete. 

Ärende 
Utifrån riksdagens beslut om svenska miljömål har ett förslag till lokala miljömål tagits 
fram. Strukturen omfattar strategiska mål som enligt Nacka kommuns målstyrningsmodell 
antas av kommunfullmäktige, med nyckeltal som antas av respektive nämnd. Finansiering 
av åtgärder för att uppnå målen hanteras därmed i den ordinarie budgetprocessen och 
måluppfyllelse följs upp i årsbokslut. 
  

Handlingar i ärendet 
Alliansens förslag till lokala miljömål inkl ändrar enl kommunstyrelsens beslut 
Alliansens förslag till lokala miljömål  
Kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 135 
Kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 maj 2014 § 72 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2014 
Förslag till lokala miljömål för Nacka 
Sammanställning remissvar 
Inkomna yttranden 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 juni 2014 § 135 
Kommunstyrelsen beslutade att bordlägga ärendet. 
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Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 13 maj 2014 § 72 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnade förslagen till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD), 
Stefan Saläng (FP), Sidney Holm (MP), Rolf Wasteson (V) och Khashayar Farmanbar (S), 
bifall till följande förslag. 
 
”Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar lokala miljömål enligt 
Alliansmajoritetens förslag inkl de ändringar som presenteras separat. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del följande.  
 
Stadsledningskontoret får i uppdrag att, senast till årsskiftet 2014-2015, återkomma med en 
analys av miljösituationen i Nacka där status och utvecklingen över tid beträffande de sex 
valda målen beskrivs. De bör även relateras till miljömål som finns i andra kommuner och 
till de regionala miljömålen. På samma sätt som gjorts kring klimatet i det särskilda 
klimatprogrammet ska också strategier för det vidare arbetet presenteras, där också sikte tas 
på år 2030. Inriktningen är att det ska finnas etappmål för varje strategiskt mål. De 
strategiska mål och etappmål som nu slås fast behöver därför revideras och kompletteras. 
Stadsledningskontoret ska stödja och samordna nämndernas arbete.” 
 
Rolf Wasteson yrkade som tillägg att de lokala miljömålen revideras årligen. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutade avslå Rolf Wastesons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar, Sidney Holm och Rolf Wasteson lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Detta är inte ett lokalt mijlömål, utan i det närmaste övergripande miljöstrategi, och som 
sådana med tämligen låg konkretionsnivå. 
  
Vi är medvetna om att moderaterna hade lokala miljömål som vallöfte vid förra valett. 
Symptomatiskt tas detta upp i sista sekund under mandatperioden. Arbetet med detta kom 
igång alltförsent och det märks på kvaliteten. 
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Med tanke på att "majoritetsprogrammet" är i det närmaste en kopia av tjänsteskrivelsen 
och med de förbättringarna som Miljöpartiet har föreslagit är vi beredda att stödja detta 
förslag. Dock vill vi revidera dessa mål årligen.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande. 
 
”Nackalistan är positiv till många av de lokala miljömål från både Alliansen och 
oppositionspartierna. Detta är en första grund och det är viktigt att mål och ambitioner blir 
både mycket konkreta och nåbara. EU:s vattendirektiv säger att vattenstatusen ska vara 
"god vattenstatusen i alla vatten 2015. Inget vattens status ska försämras, jfr med 
Översiktsplanens underlag, senaste versionen. Då gällde fortfarande år 2015. 
I Lokala miljömål är detta ändrat till 2021. Om det föreligger "särskilda skäl" kan man få en 
tidsfrist. På vilka grunder har Nacka fått denna tidsfrist? Försämrade vatten ska inte finnas 
- fall med utsläpp från pumpstationer har förekommit flera gånger. Det är topp 3 av största 
vattenföroreningsanledningarna. Det är långt ifrån god vattenstatusen i nästan alla Nackas 
vatten. Det är Otillfredsställande i Lännerstasundet, Stäket, Askrikefjärden, Neglingeviken. 
Övriga kustvatten har måttlig status.  
Kemiska statusen når inte målet i Strömmen, Lilla Värtan och Baggensfjärden.  
Siffrorna i underlaget 2013 är förvånansvärt gamla, de är från 2009 års mätning. Samma 
gäller utsläpp från vägtrafiken av koldioxid. Vi vet alltså inte hur läget är idag inom flera av 
de allra viktigaste miljöområdena. Inga särskilda medel finns avsatta i årets budget förutom 
en post, enligt uppgift på mötet, som finns i MSN-nämnden som inte har tagits i anspråk 
på några år. Hur tänker man ekonomiskt när man sjösätter detta med Lokala miljömål och 
inte har medel för att göra en ordentlig satsning? Inte heller finns sociala miljömål med, om 
hur t ex läget är för barn och ungdomar i riskzon och den höga nivån av alkohol- och 
droganvändning. Sist, men inte minst, det viktigaste är att ge Lokala miljömål en verklig 
status som förändrar verkligheten och förbättrar miljön.” 
 
Jan-Eric Jansson och Hans Peters lät gemensamt anteckna följande. 
 
”Det är bra att vi nu tar fram förslag till lokala miljömål. Målen är viktiga för att styra i rätt 
riktning, men för vår del är det ännu viktigare att det genomförs åtgärder. Nacka kommun 
har både en möjlighet och ett ansvar att agera som ett föredöme inom miljöområdet. Vi vill 
därför att det tas fram en konkret och uppföljningsbar handlingsplan, som är kopplad till 
miljömålen. 
70 procent av kommunens budget fördelas inom kundvalssystemet, där företag, 
organisationer och kommunala verksamheter konkurrerar på lika villkor genom 
kvalitetskonkurrens. Vi vill ge stadsledningskontoret i uppdrag att komma med förslag på 
åtgärder som effektivare styr mot miljömålen, till exempel genom att även inom 
miljöområdet ta till vara kraften i kundvalssystemet. 
Förslaget kan exempelvis innehålla en miljöpremie till företag som agerar i enlighet med 
målen. Det kan också innehålla energirådgivning till företag för genomförande av 
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energisparåtgärder. Det finns goda skäl att tro att kundval kan vara ett användbart verktyg 
även för att nå våra lokala miljömål.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2014/240-041 

Mål och budget 2015-2017 - ramärendet 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar stadsdirektörens underlag för nämndernas och verksamheternas 
förslag om mål och budget 2015-2017 och att budgetarbetet ska bedrivas med följande 
inriktning från Allianspartierna:  
 
1. Insatser för att främja nya jobb, tillväxt och ekonomisk utveckling.  
2. Fortsatt satsning på att skapa världens bästa skola, bl a genom mer 

undervisning, stöd och läxhjälp för eleverna samt att rekrytera, behålla och 
utveckla de bästa lärarna och skolledarna.  

3. Säkra kvaliteten i omsorgen med bl a större andel utbildade undersköterskor i 
äldreomsorgen.  

4. Åtgärder för att nå de lokala miljömålen och utveckla naturreservaten.  
5. Vår ambition är att ge verksamheterna pris- och lönekompensation även 

2015.   
6. Andra lösningar för att redovisa kommunens medfinansiering av 

tunnelbanan ska sökas. 
 
Osäkerheten om Nacka kommuns intäkter är större än någonsin och flera av faktorerna 
avgörs av utgången i höstens val. En rödgrön riksdagsmajoritet kommer att försämra det 
ekonomiska utrymmet i Nacka högst väsentligt.   
 
Kommunernas skatteintäkter avgörs helt av hur många som arbetar i Sverige och hur 
mycket man arbetar. Fler som arbetar betyder fler som betalar skatt och därmed ökade 
skatteintäkter för kommunerna. I år ser vi ökade skatteintäkter med 33 Mkr utöver budget, 
tack vare god jobbtillväxt.  
 
Vänsteroppositionen vill ändra den ekonomiska politiken och göra det mindre lönsamt att 
arbeta och dyrare att anställa. Den sammantagna effekten av högre arbetsgivaravgifter, 
högre restaurangmoms, högre inkomstskatt, ny kilometerskatt för lastbilar, avskaffade 
RUT-avdrag, kortare arbetstid och friår är betydande. Tiotusentals jobb skulle försvinna 
redan nästa år om den politiken realiseras. Det slår direkt mot skatteintäkterna. Därmed 
försämras kommunernas ekonomi påtagligt.  
 
Till detta ska läggas att vänsteroppositionen föreslår en skärpning av skatteutjämningen, 
vilket blir en straffskatt på tillväxt. Det är uteslutande framgångsrika kommuner med hög 
tillväxt som drabbas, i Nackas fall med 90 Mkr årligen fr o m 2015. Det motsvarar drygt 
2% uppräkning av checkramen eller 180 lärartjänster.  
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I detta perspektiv konstaterar vi nu stadsledningskontorets förslag till mycket strama 
budgetramar för nämnderna. Om hoten inte realiseras utan den ekonomiska tillväxten i 
stället tar fart ytterligare så bedömer vi att det finns utrymme för satsningar kommande år. 
De prioriteringar vi vill se handlar främst om följande:  
 
• Insatser för att främja nya jobb, tillväxt och ekonomisk utveckling.  
• Fortsatt satsning på att skapa världens bästa skola, bl a genom mer 

undervisning, stöd och läxhjälp för eleverna samt att rekrytera, behålla och 
utveckla de bästa lärarna och skolledarna.  

• Säkra kvaliteten i omsorgen med bl a större andel utbildade undersköterskor i 
äldreomsorgen.  

• Åtgärder för att nå de lokala miljömålen och utveckla naturreservaten.  
• Vår ambition är att ge verksamheterna pris- och lönekompensation även 

2015.   
 
Slutligen noterar vi att avtalet om kommunens medfinansiering av tunnelbanan föreslås 
börja kostnadsföras redan 2014, trots att de faktiska kostnaderna – och intäkterna – 
kommer först år 2016. Det innebär stramare budgetramar 2015 än vad som är motiverat av 
kommunens ekonomiska läge. Om den föreslagna fördelningen av kostnaderna sker enligt 
stadsledningskontorets förslag så medför detta sämre resultat, vilket ger en falsk bild av 
kommunens ekonomi. Man måste därför söka andra alternativ. Vi ser fram emot att de 
diskussioner som förs med SKL, finansdepartementet m fl får en lösning som innebär att 
belastningen inte sker på det nu föreslagna sättet. 

Ärende 
I detta ärende redovisas de ekonomiska ramar och budgetdirektiv för mål- och 
budgetarbetet 2015-2017 som stadsdirektören lämnar till nämnderna och verksamheterna.  
 
Som underlag för ramarna har stadsdirektören sammanfattningsvis lagt följande.  

• Utvecklingen av skatteintäkterna för kommunen är fortsatt svag 2015, vilket skapar 
något försämrade förutsättningar jämfört med föregående år och ger ett minskat 
utrymme för kostnadsökningar. Vidare tyder prognosen för 2014 på ett något 
försämrat ekonomiskt resultat. Verksamhetsresultaten är fortsatt bra vilket bidrar 
positivt till förutsättningarna i arbetet med mål och budget. 

• Ramarna bygger på volymökningar i verksamheten på 2,9 procent, motsvarande 
129 mnkr för 2015. Vidare bygger de på en oförändrad skattesats för hela 
budgetperioden och en generell pris- och lönekompensation för år 2015 på 0 
procent, med ett par undantag. För år 2016 och 2017 är den generella pris- och 
lönekompensationen beräknad till 1,0 procent. Denna uppräkning är lägre än 
förväntade ökningar av priser och löner och kommer att innebära behov av 
effektiviseringar de kommande åren.  
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• Ramarna ger ett balanskravsresultat för 2015 på 68 mnkr, vilket innebär en 
nettokostnadsandel på 98,6 procent. För att komma ner till målnivån på 97,5 
procent skulle ett resultat kring 120 mnkr krävas. Det budgeterade resultatet för 
2015 bedöms ändå vara en rimlig nivå med gällande förutsättningar och en 
tillräckligt stor utmaning för verksamheten med den relativt låga kompensationen 
för pris- och lön år 2015. För åren 2016 och 2017 blir balanskravsresultatet 144 
respektive 225 mnkr. Målsättningen för nettokostnadsandelen skulle med dessa 
resultat nås 2016 och 2017.  

• Bidraget på 850 mnkr som Nacka kommun har förbundit sig att betala för 
utbyggnaden av tunnelbana till Nacka ska enligt gällande rekommendation tas upp i 
bokföringen redan det år som avtalet fattades, vilket var 2014. Effekten 2014 blir en 
årlig kostnad på 34 mnkr om bidraget löses upp på maximalt 25 år.  

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 juni 2014 

1. Ekonomiska ramar avseende driftbudget 2015-2017 
2. Tidplan för det fortsatta arbetet 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C) 
och Stefan Saläng (FP), följande förslag till beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar stadsdirektörens underlag för nämndernas och verksamheternas 
förslag om mål och budget 2015-2017 och att budgetarbetet ska bedrivas med följande 
inriktning från Allianspartierna:  
 
1. Insatser för att främja nya jobb, tillväxt och ekonomisk utveckling.  
2. Fortsatt satsning på att skapa världens bästa skola, bl a genom mer 

undervisning, stöd och läxhjälp för eleverna samt att rekrytera, behålla och 
utveckla de bästa lärarna och skolledarna.  

3. Säkra kvaliteten i omsorgen med bl a större andel utbildade undersköterskor i 
äldreomsorgen.  

4. Åtgärder för att nå de lokala miljömålen och utveckla naturreservaten.  
5. Vår ambition är att ge verksamheterna pris- och lönekompensation även 

2015.   
6. Andra lösningar för att redovisa kommunens medfinansiering av 

tunnelbanan ska sökas. 
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Osäkerheten om Nacka kommuns intäkter är större än någonsin och flera av faktorerna 
avgörs av utgången i höstens val. En rödgrön riksdagsmajoritet kommer att försämra det 
ekonomiska utrymmet i Nacka högst väsentligt.   
 
Kommunernas skatteintäkter avgörs helt av hur många som arbetar i Sverige och hur 
mycket man arbetar. Fler som arbetar betyder fler som betalar skatt och därmed ökade 
skatteintäkter för kommunerna. I år ser vi ökade skatteintäkter med 33 Mkr utöver budget, 
tack vare god jobbtillväxt.  
 
Vänsteroppositionen vill ändra den ekonomiska politiken och göra det mindre lönsamt att 
arbeta och dyrare att anställa. Den sammantagna effekten av högre arbetsgivaravgifter, 
högre restaurangmoms, högre inkomstskatt, ny kilometerskatt för lastbilar, avskaffade 
RUT-avdrag, kortare arbetstid och friår är betydande. Tiotusentals jobb skulle försvinna 
redan nästa år om den politiken realiseras. Det slår direkt mot skatteintäkterna. Därmed 
försämras kommunernas ekonomi påtagligt.  
 
Till detta ska läggas att vänsteroppositionen föreslår en skärpning av skatteutjämningen, 
vilket blir en straffskatt på tillväxt. Det är uteslutande framgångsrika kommuner med hög 
tillväxt som drabbas, i Nackas fall med 90 Mkr årligen fr o m 2015. Det motsvarar drygt 
2% uppräkning av checkramen eller 180 lärartjänster.  
 
I detta perspektiv konstaterar vi nu stadsledningskontorets förslag till mycket strama 
budgetramar för nämnderna. Om hoten inte realiseras utan den ekonomiska tillväxten i 
stället tar fart ytterligare så bedömer vi att det finns utrymme för satsningar kommande år. 
De prioriteringar vi vill se handlar främst om följande:  
 
• Insatser för att främja nya jobb, tillväxt och ekonomisk utveckling.  
• Fortsatt satsning på att skapa världens bästa skola, bl a genom mer 

undervisning, stöd och läxhjälp för eleverna samt att rekrytera, behålla och 
utveckla de bästa lärarna och skolledarna.  

• Säkra kvaliteten i omsorgen med bl a större andel utbildade undersköterskor i 
äldreomsorgen.  

• Åtgärder för att nå de lokala miljömålen och utveckla naturreservaten.  
• Vår ambition är att ge verksamheterna pris- och lönekompensation även 

2015.   
 
Slutligen noterar vi att avtalet om kommunens medfinansiering av tunnelbanan föreslås 
börja kostnadsföras redan 2014, trots att de faktiska kostnaderna – och intäkterna – 
kommer först år 2016. Det innebär stramare budgetramar 2015 än vad som är motiverat av 
kommunens ekonomiska läge. Om den föreslagna fördelningen av kostnaderna sker enligt 
stadsledningskontorets förslag så medför detta sämre resultat, vilket ger en falsk bild av 
kommunens ekonomi. Man måste därför söka andra alternativ. Vi ser fram emot att de 
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diskussioner som förs med SKL, finansdepartementet m fl får en lösning som innebär att 
belastningen inte sker på det nu föreslagna sättet. 
 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna ej deltar i beslutet med 
hänvisning till eget, kommande budgetförslag. 
 
Rolf Wasteson (V) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget, 
kommande budgetförslag. 
 
Sidney Holm (MP) meddelade att han ej deltar i beslutet med hänvisning till eget, 
kommande budgetförslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm lät anteckna följande.  
 
”Nämnderna får nu i uppdrag att i svaret på ramärendet beskriva utmaningar och 
möjligheter inom nämndens verksamhetsområde fram till år 2030, med utgångspunkt i den 
senaste befolkningsprognosen. Innan svaren från nämnderna är det svårt att uttala sig om 
ramärendet ger tillräckliga förutsättningar för arbetet med mål och budget för 2015 – 2017. 
Det kan dock konstateras att ramarna är så pass snålt tilltagna att man redan i ramärendet 
räknar med ett balanskravsresultat som inte når upp till målnivån i kommunens egna 
finansiella nyckeltal.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2014/12-170 

Uppräkning av taxor gällande sotning och 
brandskyddskontroll 
Verksamhet som utförs i Nacka kommun av Södertörns brandförsvarsförbund. 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagna taxor och avgifter avseende sotning och 
brandskyddskontroll att gälla från och med den 1 september 2014.  
 

Ärendet 
Sedan högsta förvaltningsrätten under hösten 2014 kommit fram till att kommunalförbund 
inte får besluta om taxor för verksamhet som utgör myndighetsutövning har respektive 
fullmäktige i Södertörns brandförsvarsförbunds medlemskommuner tidigare i år fastställt 
taxan för myndighetsutövning inom förbundet för 2014 års verksamhetsår. Nacka 
kommunfullmäktige antog taxor för myndighetsutövning inom Södertörns 
brandförsvarsförbund vid sitt sammanträde 3 februari 2014. I det beslutet bemyndigade 
kommunfullmäktige kommunstyrelsen att senare revidera taxorna för brandskyddskontroll 
och sotning enligt av Sveriges kommuner och landsting och Sveriges 
Skorstensfejarmästares Riksförbund överenskommet sotningsindex.  
 
I samband med upphandling av nya entreprenörer av sotning i kommunerna Botkyrka, 
Ekerö, Haninge, Nacka, Nykvarn, Salem och Södertälje har nuvarande taxa setts över i 
syfte att få en enhetlig taxa med relevant kostnadstäckning för sotning och 
brandskyddskontroll i respektive kommun. Den föreslagna taxan är en sammanvägning av 
faktorerna kostnad, kvalitet och service. 
 
Nuvarande taxa är gemensam för sotning för de sju kommunerna (Botkyrka, Ekerö, 
Haninge, Nykvarn, Salem, Södertälje och Nacka) där nya entreprenörsavtal tecknas, att 
gälla från och med den 1 september. På samma sätt kompletteras taxan även avseende 
brandskyddskontroll att gälla från och med att Södertörns brandförsvarsförbund tar över 
brandskyddskontrollen. 
 
För övriga tre kommuner i förbundet med utförande av sotning och brandskyddskontroll 
enligt så kallat normalavtal (Huddinge, Nynäshamn och Tyresö) fortsätter redan beslutade 
taxor avseende sotning och brandskyddskontroll enligt respektive avtal att gälla. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 juni 2014 
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Nya avgifter för sotning och brandskyddskontroll 
Sotningstaxa antagen februari 2014 
Taxa för brandskyddskontroll antagen februari 2014 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2014/253-055 

Upphandling av WAN-tjänster för Nacka kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar anta anbudsgivare 1 som leverantör av WAN-tjänster. 
 

Ärende 
Kommunen har genomfört en upphandling av WAN-tjänster (Wide Area Network, 
nätverk som sträcker sig över ett större geografiskt område). De inkomna anbuden har 
utvärderats. Samtliga anbudsgivare uppfyller alla skallkrav. Anbudsgivare nr 1, som lämnar 
det ekonomiskt mest fördelaktiga priset, förslås som leverantör. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 juni 2014 
Anbudsutvärdering 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 157 

Övriga frågor 
 

Ärende 
Khashayar Farmanbar (S) lämnade vid sammanträdet ett politikerinitiativ om att kräva ett 
statligt planföreläggande för Slussen. 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar politikerinitiativet och beslutar att stadsledningskontoret bereder 
ärendet och återkommer till kommunstyrelsen med förslag till beslut. 
 

Handlingar i ärendet 
Politikerinitiativ 
 

Protokollsanteckning ang anmälan av delegationsbeslut 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
kommunstyrelsegrupp. 
 
”Vi tycker att det är oroväckande att delegationsbeslut tar så lång tid innan det når 
kommunstyrelsen. Frågan föranleds av att kommunstyrelsens ordförande fattade beslut om 
”Överklagande av dom i mål om betalningsskyldighet för gatukostnadsersättning” 1 april 
2014. Beslutet gick emot tjänsteskrivelsen. 
Trots att kommunstyrelsen sammanträdde flera gånger efter det mötet, 7 april och 19 maj, 
rapporterades inte KS om beslutet. På min fråga fick jag svar att ärendet skulle 
återrapporterats till KSSU. Detta kan inte vara rätt då kommunstyrelsens ordförande 
fattade beslutet på delegation åt KS inte KSSU. Och ÄVEN om beslutet skulle ha 
rapporterats till KSSU först, så gick det flera sammanträden. KSSU träffades 8 april, 29 
april och 13 maj, utan att något rapporterades. 
Det är först 2 juni som beslutet anmäldes till KS. Det är oacceptabelt att KS först efter två 
månader får veta om delegationsbeslutet.” 
 
- - - - - 
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